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Protokół Nr 6/15 

 

posiedzenia Komisji Strategii Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą, które 

odbyło  się  19 marca 2015r. w Urzędzie Marszałkowskim Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 12.30. 

 

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1. 

 

Obrady prowadził Grzegorz Gałuszka – Przewodniczący Komisji. 

 

W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji oraz zaproszeni goście, zgodnie z listami 

obecności, które stanowią załączniki nr 2, 3 i 4. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła do realizacji następujący porządek obrad: 

 

1. Informacja nt. przygotowań do wdrożenia Planu Zrównoważonego Rozwoju Publicznego 

Transportu Zbiorowego Województwa Świętokrzyskiego. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie:  

2.1. wyrażenia zgody na nabycie przez Województwo Świętokrzyskie, od Gminy 

Morawica, w drodze darowizny, prawa własności nieruchomości położonych na 

terenie gminy Morawica, w obrębie Obice, oznaczonych jako działki nr 262/1 o pow. 

0,2230 ha, nr 150/8 o pow. 0,0051 ha, nr 147/8 o pow. 0,0174 ha, nr 147/6 o pow. 

0,0127 ha, nr 147/4 o pow. 0,0118 i nr 51 o pow. 0,0300 ha. 

2.2. wyrażenia zgody na nabycie przez Województwo Świętokrzyskie od Gminy Pińczów, 

w drodze darowizny, prawa własności nieruchomości położonej na terenie gminy 

Pińczów, w obrębie Brzeście, oznaczonej jako działki: nr 791/1 o pow. 0,0617 ha, nr 

785/1 o pow. 0,0279 ha, nr 1313/4 o pow. 0,0111 ha i nr 1317/1 o pow. 0,1555 ha. 

2.3. wyrażenia zgody na nabycia przez Województwo Świętokrzyskie, w drodze umowy 

sprzedaży od osób fizycznych, nieruchomości gruntowych położonych na terenie 

miasta Końskie, oznaczonych w ewidencji gruntów, w obr. 0001 Końskie, jako działki 

nr ewid.: 648/2 o pow. 0,0794 ha, 767/2 o pow. 0,0217 ha i 755/3 o pow. 0,0201 ha 

oraz w obr. 0005 Końskie, jako działka nr ewid. 4399/2 o pow. 0.0019 ha, pozostałych 

po przejęciu nieruchomości na potrzeby inwestycji polegającej na przebudowie drogi 

wojewódzkiej Nr 728. 

2.4. wyrażenia zgody na nabycie przez Województwo Świętokrzyskie, w drodze umowy 

sprzedaży od osoby fizycznej, nieruchomości gruntowej położonej na terenie gminy 

Wiślica, oznaczonej w ewidencji gruntów w obr. Gorysławice jako działka nr ewid. 

306/5 o pow. 0,1198 ha, pozostałej po przejęciu nieruchomości na potrzeby inwestycji 

polegającej na przebudowie drogi wojewódzkiej Nr 776. 

3. Wskazanie przedstawiciela Komisji do udziału w pracach Świętokrzyskiej Rady 

Działalności Pożytku Publicznego. 

4. Sprawy różne.  

 

Projekty uchwał do pkt. 2.1. – 2.4. stanowią załączniki do akt VI sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 
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Przebieg posiedzenia 

 

Ad. 1.  

 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Gałuszka wyraził nadzieję, że dyskusja nad planem 

transportowym pozwoli na wypracowanie pewnego konsensusu dla dobra naszego 

społeczeństwa i liczy na konstruktywne uwagi, które będą mogły zostać wzięte pod uwagę 

przez kierownictwo Wojewódzkiego Zarządu Transportu.  

 

Następnie Informację nt. przygotowań do wdrożenia Planu Zrównoważonego Rozwoju 

Publicznego Transportu Zbiorowego Województwa Świętokrzyskiego przedstawił Arkadiusz 

Kubiec – Dyrektor Wojewódzkiego Zarządu Transportu. (załącznik nr 5 do protokołu) 

 

W dalszej kolejności głos zabrali: 

 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Gałuszka wskazał na kilka jego zdaniem nieścisłości 

w planie wśród których znalazły się m.in. pojawiające się w planie, a już nieistniejące PKS 

Końskie, PKS Jędrzejów, a także podmioty niewykonujące transportów 

międzywojewódzkich, czy wojewódzkich takie jak: MPK Kielce, MPK Ostrowiec i MZK 

Starachowice. Przewodniczący zwrócił również uwagę na brak w omawianym dokumencie 

analizy tzw. busów (chodzi przede wszystkim o wiek i stan taboru autobusowego).  

 

Czesław Piela - Przewodniczący Ponadregionalnego Zespołu ds. Publicznego Transportu 

Zbiorowego przy Wojewodzie Mazowieckim przybliżył cele działalności Zespołu, którego 

reprezentuje, a zajmuje się on problematyką dialogu społecznego w kontekście obaw 

o wykluczenie komunikacyjne. Następnie poinformował, że wedle jego wiedzy plany 

transportowe powstały w 12 województwach, wobec czego województwo świętokrzyskie jest 

jednym z tych w których taki dokument funkcjonuje. Czesław Piela skrytykował niektóre 

założenie ustawy o publicznym transporcie zbiorowym, zwłaszcza zapisy dzielące powiaty na 

te do i te powyżej 80 tys. mieszkańców oraz problem pojęcia „rozsądnego zysku”. Odnosząc 

się do założeń Planu Zrównoważonego Rozwoju Publicznego Transportu Zbiorowego 

Województwa Świętokrzyskiego wskazał na kilka obszarów, w których jego zdaniem należy 

dokonać pewnego uszczegółowienia w tym m.in. kwestie rentowności i możliwości 

zwiększania ilości przewozów na innych liniach kolejowych, podnoszenie standardów 

świadczonych usług przewozowych, współpraca przy aktualizacji rozkładów jazdy, 

administrowanie systemem informacji dla pasażera. Jednocześnie Pan Czesław Piela ocenił, 

iż na tle innych regionów, województwo świętokrzyskie wypada bardzo pozytywnie, co nie 

oznacza, że nie może być lepiej w tym obszarze. 

 

Radny Bogdan Latosiński podziękował za zorganizowanie posiedzenia Komisji na temat 

planu transportowego z udziałem ekspertów. Zwrócił się do zaproszonych gości o zgłaszania 

uwag do tego dokumentu. Radny zauważył, że problem publicznego transportu zbiorowego 

musi być rozpatrywany w dwóch płaszczyznach – po pierwsze od strony przewoźników, 

którzy muszą mieć czas żeby się przygotować do wymogów i od strony pasażerów, żeby 

wśród nich nie zapanował chaos po wejściu w życie omawianego planu.   

 

Jacek Sułek – Przewodniczący Zespołu ds. Publicznego Transportu Zbiorowego 

powołanego przez Wojewodę Świętokrzyskiego stwierdził, że sytuacja z planem 

transportowym zmieniła się na lepsze i w tym momencie nie trzeba wiele zmieniać, żeby ów 

plan był dobry. Jednakże wskazał na 5 głównych uwag: 
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1) Siatka połączeń – Założeniem jest powiązanie Kielc z miastami powiatowymi 

i preferencje dla połączeń kolejowych, co wydaje się z różnych względów zrozumiałe, 

jednakże rozwój zrównoważony wymaga, aby transport drogowy i kolejowy 

współgrały ze sobą. Bardzo istotną kwestią są różne przebiegi na każdej linii. Trzeba 

więc uszczegółowić którędy te linie poprowadzić. Zasugerował, aby przejrzeć obecnie 

realizowane połączenia między Kielcami i miastami powiatowymi i podobnie 

poprowadzić te połączenia.  

2) Powiązanie między miastami powiatowymi określono jako warunkowe – warunkiem 

połączenia i wzięcia na siebie obowiązku organizatora połączenia przez samorząd 

województwa jest podpisanie umów, czy porozumień z sąsiednimi regionami, co 

wydaje się zupełnie niezrozumiałe. Trzeba być świadomym, że powiaty raczej nie 

dadzą rady wziąć na siebie tego obowiązku, wobec tego byłoby słuszne, aby 

powiązania między miastami powiatowymi wzięło na siebie jednak województwo. 

3) Dobrym rozwiązaniem byłoby, aby już teraz powiedzieć potencjalnym przewoźnikom, 

którzy będą startowali do koncesji jaka będzie częstotliwość tych linii, gdyż 

przewoźnicy musza mieć czas żeby się do tego przygotować.  

4) Istotna dla przewoźników byłaby również wiedza na ile lat przewidywana jest 

koncesja. 

5) Wśród wszystkich 12 planów transportowych powstałych w województwach, plan 

województwa świętokrzyskiego ma najbardziej rygorystyczne warunki jeśli chodzi 

o normy spalania i dostosowanie do potrzeb osób niepełnosprawnych. Oczywiście 

z norm tych nie można rezygnować, ale wskazane byłoby rozłożenie tych wymogów 

w czasie.  

Na koniec Przewodniczący Jacek Sułek wyraził również wątpliwość w kwestii założenia 

braku możliwości rekompensat dla przewoźników z tytułu strat, w obliczu przepisów 

zarówno unijnych jak i krajowych przewidujących rekompensaty dla operatora. 

 

Następnie w imieniu Edmunda Kaczmarka -Przewodniczącego Konwentu Starostów głos 

zabrał Kazimierz Michalski – Naczelnik Wydziału Komunikacji, Transportu i Dróg 

Publicznych Starostwa Powiatowego w Jędrzejowie, który przypomniał, że wszystkie 

powiatu zwracały o włączenie do omawianego planu połączeń, które aktualnie funkcjonują 

i wiele z tych linii zostało pominiętych. W kwestii przygotowań powiatów do nowych 

przepisów stwierdził, że nie ma informacji, aby którykolwiek z powiatów z terenu naszego 

województwa nosił się z zamiarem przygotowania swojego planu transportowego. Wskazał 

na obawy starostów w tym obszarze, w tym m.in. problem konieczności rekompensat start dla 

operatora. Zdaniem Naczelnika żaden powiat nie będzie wyłaniał operatora, tylko przewozy 

będą opierać się na podstawie potwierdzenia zgłoszenia.  

 

W dalszej kolejności głos zabrał Waldemar Bartosz – Przewodniczący Zarządu Regionu 

Świętokrzyskiego NSZZ „Solidarność”, który wyraził zadowolenie z faktu powstania 

ustawy o publicznym transporcie zbiorowym, gdyż przewozy pasażerskie muszą zostać 

ucywilizowane. Należy pamiętać, że to pasażerowie są przedmiotem tej sprawy i to na 

poprawie standardów przewozów należy się skupić. Jego zdaniem trzeba zadać sobie pytanie, 

czy omawiany plan transportowy poprawi dostępność i standardy przejazdu, w jakiej sytuacji 

pogorszy oraz jakie są niejasności. Zwrócił uwagę na lepszą sytuację pasażerów z Kielc 

i miast powiatowych, natomiast brak gwarantowanych połączeń między miastami 

powiatowymi doprowadzi do pogorszenia dostępności i warunków komunikacji dla innych 

mieszkańców naszego województwa. Wyraził również zadowolenie z umieszczenia w planie 

transportowym konieczności utworzenia zintegrowanych centrów przesiadkowych, jednak 

pojawia się pytanie kto będzie to finansował.  
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Głos w dalszej dyskusji zabrali: Czesław Piela, Jacek Sułek, Kazimierz Michalski, Bogdan 

Latosiński, Grzegorz Gałuszka. Poruszano głównie problem dostosowania warunków 

działalności przewoźników do nowych standardów przewozów osób, a także zwrócono uwagę 

na problem niskiego przygotowania powiatów i gmin do wejścia w życie nowych przepisów 

o transporcie zbiorowym, co może skutkować pozbawieniem wielu pasażerów możliwości do 

korzystania z ulg ustawowych. Rozmawiano również o problemie nieuczciwych praktyk 

niektórych przewoźników nie stosujących się do ustalonych rozkładów jazdy. 

 

Na koniec Przewodniczący Komisji Grzegorz Gałuszka polecił Dyrektorowi 

Wojewódzkiego Zarządu Transport Arkadiuszowi Kubiec przygotowanie stosownego 

stanowiska Komisji do samorządów powiatowych i gminnych. (stanowisko stanowi załącznik 

nr 6 do protokołu) 

 

Ad. 2.1. – 2.4.  

 

Projekty uchwał w sprawach: 

 wyrażenia zgody na nabycie przez Województwo Świętokrzyskie, od Gminy 

Morawica, w drodze darowizny, prawa własności nieruchomości położonych na 

terenie gminy Morawica, w obrębie Obice, oznaczonych jako działki nr 262/1 o pow. 

0,2230 ha, nr 150/8 o pow. 0,0051 ha, nr 147/8 o pow. 0,0174 ha, nr 147/6 o pow. 

0,0127 ha, nr 147/4 o pow. 0,0118 i nr 51 o pow. 0,0300 ha. 

 wyrażenia zgody na nabycie przez Województwo Świętokrzyskie od Gminy Pińczów, 

w drodze darowizny, prawa własności nieruchomości położonej na terenie gminy 

Pińczów, w obrębie Brzeście, oznaczonej jako działki: nr 791/1 o pow. 0,0617 ha, nr 

785/1 o pow. 0,0279 ha, nr 1313/4 o pow. 0,0111 ha i nr 1317/1 o pow. 0,1555 ha. 

 wyrażenia zgody na nabycia przez Województwo Świętokrzyskie, w drodze umowy 

sprzedaży od osób fizycznych, nieruchomości gruntowych położonych na terenie 

miasta Końskie, oznaczonych w ewidencji gruntów, w obr. 0001 Końskie, jako działki 

nr ewid.: 648/2 o pow. 0,0794 ha, 767/2 o pow. 0,0217 ha i 755/3 o pow. 0,0201 ha 

oraz w obr. 0005 Końskie, jako działka nr ewid. 4399/2 o pow. 0.0019 ha, pozostałych 

po przejęciu nieruchomości na potrzeby inwestycji polegającej na przebudowie drogi 

wojewódzkiej Nr 728. 

 wyrażenia zgody na nabycie przez Województwo Świętokrzyskie, w drodze umowy 

sprzedaży od osoby fizycznej, nieruchomości gruntowej położonej na terenie gminy 

Wiślica, oznaczonej w ewidencji gruntów w obr. Gorysławice jako działka nr ewid. 

306/5 o pow. 0,1198 ha, pozostałej po przejęciu nieruchomości na potrzeby inwestycji 

polegającej na przebudowie drogi wojewódzkiej Nr 776, 

przedstawił Roman Dziedzic – Dyrektor Departamentu Nieruchomości, Geodezji 

i Planowania Przestrzennego.  

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała ww. projekty uchwał. Opinie nr 9/15 – 12/15 

stanowią załączniki nr 7 - 10 do protokołu. 

 

Ad. 3.  

 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Gałuszka zaproponował radną Beatę Napierałę jako 

przedstawiciela Komisji do udziału w pracach Świętokrzyskiej Rady Działalności Pożytku 

Publicznego. 
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Innych propozycji nie było. 

 

Radna Beata Napierała wyraziła zgodę na kandydowanie.  

 

Komisja jednogłośnie rekomendowała Panią radną Beatę Napierałę do składu Świętokrzyskiej 

Rady Działalności Pożytku Publicznego III kadencji. (stanowisko Komisji stanowi załącznik 

nr 11 do protokołu) 

 

Ad. 4.  

 

W sprawach różnych głos zabrali: 

 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Gałuszka zaproponował aby w związku z niekorzystną 

sytuacja gospodarczą województwa, w tym niskim PKB, a także niepomyślnymi danymi 

demograficznymi członkowie Komisji zgłaszali różnego rodzaju problemy, którymi Komisja 

mogłaby się zająć. Ponadto zwrócił uwagę na konieczność efektywnego wykorzystywania 

środków unijnych, w tym przede wszystkim położenie nacisku na transfer technologii, 

tworzenie nowych miejsc pracy i warunków do rozwoju przedsiębiorczości. Zaproponował 

również, aby poddać analizie działalność niektórych spółek z kapitałem województwa 

świętokrzyskiego, w celu oceny ich efektywności. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Beata Napierała jest zdania, że nowy Regionalny 

Program Operacyjny będzie dawał ogromne możliwości i nie można tego zaprzepaścić. 

 

Radny Bartłomiej Dorywalski zwrócił uwagę, że w przypadku rozwiązań szczegółowych 

trzeba zwracać uwagę na niebezpieczny proceder likwidacji miejsc pracy, aby je ponownie 

stworzyć w celu uzyskania środków finansowych. Muszą więc powstać pewne mechanizmy, 

aby takie sytuacje wyeliminować.  

 

W dyskusji na temat wykorzystywania środków unijnych zwłaszcza w kontekście szkoleń 

realizowanych z PO KL głos zabrali: Grzegorz Gałuszka, Beata Napierała, Krystian 

Jarubas, Bartłomiej Dorywalski, Bogdan Latosiński.  

 

Radny Bartłomiej Dorywalski zaproponował, aby samorząd województwa zainicjował 

i wsparł działania, żeby w każdym powiecie na terenie województwa powstała filia strefy 

ekonomicznej. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Beata Napierała zaproponowała zajęcie się tematem 

dostępności źródeł finansowania dla przedsiębiorców mikro, małych i średnich. Wyjaśniła, że 

kilka podmiotów z terenu naszego województwa w tym Fundusz Pożyczkowy Województwa 

Świętokrzyskiego i Świętokrzyski Fundusz Poręczeniowy otrzymały dotacje na utworzenie 

funduszy pożyczkowych i poręczeniowych dla przedsiębiorców. W chwili obecnej kończy się 

poprzednia alokacja. Jeżeli te pieniądze nie zostaną do dyspozycji tych podmiotów, to wtedy 

obecnie funkcjonujące fundusze nie będą miały pieniędzy na wkład własny, czyli pozyskania 

pieniędzy w kolejnej alokacji. Wobec tego zasugerowała zaproszenie na posiedzenie komisji 

osoby kompetentne w tej sprawie oraz przedstawicieli Funduszu Pożyczkowego 

Województwa Świętokrzyskiego i Świętokrzyskiego Fundusz Poręczeniowego. 

 

Komisja zaakceptowała powyższą propozycję. 
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Przewodniczący Komisji Grzegorz Gałuszka przedstawił Komisji następujące pisma: 

 

 pismo Wójta Gminy Solec – Zdrój w sprawie przekwalifikowania drogi powiatowej 

Stopnica – Solec-Zdrój – Zielonki (nr 0103 T) na drogę wojewódzką (załącznik nr 12 

do protokołu). Komisja zadecydowała o skierowanie pisma do Świętokrzyskiego 

Zarządu Dróg Wojewódzkich w Kielcach z prośbą o zbadanie możliwości 

przekwalifikowania ww. drogi na drogę  wojewódzką ze zmianą ciągu drogowego 

w miejscowości Zborów, przekierowując ją na drogę gminną Zborów – Janów celem 

stworzenia obwodnicy Solca – Zdroju (pismo stanowi załącznik nr 13 do protokołu). 

 pismo od Gminy Nowa Słupia w sprawie wsparcia propozycji utworzenia Muzeum 

Historii Gór Świętokrzyskich (załącznik nr 14 do protokołu). Następnie 

Przewodniczący poinformował, że pismo tej samej treści zostało przekazane do 

Marszałka Województwa, a odpowiedzi na nie pisemnie udzielił Jacek Kowalczyk – 

Dyrektor Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki (odpowiedź 

pisemna stanowi załącznik nr 15 do protokołu). Po zapoznaniu się członków Komisji 

z jej treścią, Komisja zdecydowała o przychyleniu się do wyżej wskazanej 

odpowiedzi.  

 apel Sieci Wspierania Organizacji Pozarządowych SPLOT w sprawie odstąpienia od 

wymagania wkładu własnego do projektów organizacji pozarządowych, 

finansowanych ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach RPO 

2014 – 2020 (załącznik nr 16 do protokołu). Komisja poparła ww. apel w formie 

stanowiska, jednocześnie nawołując o odpowiednie ustalenie warunków korzystania 

z tych środków poprzez przygotowanie właściwych kryteriów działań konkursowych 

w celu efektywnego wykorzystania funduszy z EFS. (stanowisko stanowi załącznik nr 

17 do protokołu) 

 pismo Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania – Wokół Łysej Góry w sprawie 

wsparcia finansowego wydarzenia pn. Puchar Gór Świętokrzyskich Festiwal Biegowy 

(załącznik 18 do protokołu). Komisja po przeanalizowaniu pisma zdecydowała 

o sformułowaniu wniosku do Zarządu Województwa o wsparcie organizacji tego 

Festiwalu w postaci nagród rzeczowych i materiałów promocyjnych, nie wyłączając 

pomocy finansowej (wniosek stanowi załącznik nr 19 do protokołu). 

 

 

Na tym posiedzenie zakończono o godz. 14.45. 

 

 

Przewodniczący Komisji 

 

 

    Grzegorz Gałuszka 

Protokół sporządził:  

Michał Wójcik 

 


